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Pirms lēmuma pieņemša-
nas par pilnvarojumu
Gaujas Ilgtspējīgas 
attīstības biedrībai organi-
zēt licencēto makšķerēšanu
alauksta un Ineša ezeros
Cēsu novada domes    sēdē
raisījās diskusija. lēmuma
projekts divreiz skatīts uz-
ņēmējdarbības komitejā,
pirmoreiz tas neguva depu-
tātu  atbalstu un tika 
vētīts vēlreiz. 

Domes priekšsēdētāja viet-
niece Inese Suija – Markova
skaidroja, ka biedrībai piešķir-
tais deleģējums apsaimniekot
novada ezerus, ir uzdevumu ko-
pums, bet vajadzīgs      pilnva-
rojums sākt nolikuma izstrādi.
To apstiprinās dome,    vērtēs
Vides aizsardzības un reģionā-
lās attīstības ministrija, zināt-
niskās institūcijas. “Nebūs tā,
ka biedrība izdomās un darīs,”
uzsvēra deputāte. Līdz gada
beigām jāizstrādā licencētās
makšķerēšanas nolikums, pēc
tam taps Saistošie noteikumi. 

Deputāts Hardijs Vents uzsvēra,
ka nav pret licencēto makšķerē-
šanu, bet to, ka nav notikusi sa-
runa ar tiem, kuri dzīvo ezeru
krastos.    “Vai vietējiem netiks
atņemta iespēja    paust savu
viedokli, jo lēmums jau būs
pieņemts? Vai tiem, kuri liek
tīklus, murdus, nebūs    ierobe-
žota saimnieciskā darbība? Vai
vietējiem licences būs lētākas?
Tie ir jautājumi, kuri    interesē
vecpiebaldzēnus, bet atbildes
viņiem nav dotas,” viedokli
pau da deputāts.

Vides un klimata neitralitātes
nodaļas vadītāja Inta Ādamsone
mierināja, ka, saņemot pilnva-
rojumu, biedrība sāks sarunas
ar iedzīvotājiem, skaidros, kā
organizēs licencēto makšķerē-
šanu, uzklausīs viedokļus.

Domes priekšsēdētājs Jānis
Rozenbergs skaidroja, ka dele-
ģējums biedrībai ir līdz gada
beigām un tā vairāk nepagūs,
kā izstrādāt nolikumu. Deputāts
Andris Mihaļovs ierosināja, ka
jau jāsāk gatavot nākamā gada
deleģējuma konkurss. Viņaprāt,
šogad tas bijis    sagatavots vie-
nam pretendentam.    I. Suija –

Markova tam nepiekrita:
“Konkurss bija atklāts, tam bija
diezgan liela publicitāte, arī so-
ciālajos tīklos. Ikviena organi-
zācija varēja pieteikties.”
J.Rozenbergs atgādināja, ka, lai
apsaimniekotu ezerus, vajadzī-
ga pieredze, tehniskie līdzekļi,
cilvēkresursi. Diemžēl nav
daudz tādu nevalstisko organi-
zāciju, kas spētu to darīt.
“Uzņēmējdarbības komitejā
būs biedrības ziņojums par pa-
veikto pirmajos trijos mēnešos.
Nav riska, ka biedrība izstrādā
noteikumus sev, tie būs spēkā
arī nākamajam apsaimniekotā-
jam, kas organizēs licencēto
makšķerēšanu.      
Par pilnvarojumu Gaujas
Ilgtspējīgas attīstības biedrībai
organizēt licencēto makšķerēša-
nu Alauksta un Ineša ezeros no-
balsoja    desmit deputāti, pret
bija Hardijs Vents, atturējās
Laimis Šāvējs, Andris
Mihaļovs, Elīna Stapulone, Ella
Frīdvalde – Andersone un Jānis
Kārkliņš, viens deputāts nepie-
dalījās. q

Vai piebaldzēniem
izdevīgi

Vladimirs naglis 
dzīvo alauksta krastā,
“mazalaukstos”.
Vecpiebaldzēns dzirdējis, 
ka ezera apsaimniekošanā
gaidāmas izmaiņas, bet 
neko vairāk. 

"Bijām sanākuši vairāki,
kad  zinātnieki veica kontrolzve-
ju, un bija arī biedrības pārstāvji.
Parunājāmies, bet ne par ko kon-
krētu. Pat īsti nezinu, kas tā par
biedrību saimnieko, neko nepa -
skaidroja un arī neko nesolīja, ti-
kai stāstīja, ka pārbaudīs ūdens
kvalitāti, atjaunos zivju resursus,
bet svarīgi ir gan, ko viņi darīs,
gan ko varēsim mēs,” saka
Vladimirs un uzsver, ka vecie
noteikumi vairs nav spēkā, bet
tāpat paši ezeru uzmana.    “Zi -
nām, ko kurš dara. Maluzvej -
niecība praktiski nenotiek, jo

makšķernieki zina, ka uzraugām.
Līdz šim daudz darīts, lai ezerā
būtu kārtība un arī zivis,” ar lep-
numu saka vecpiebaldzēns. 

Viņš pastāsta, ka Alaukstā    jau
parādījušies lieli kuteri    ar jau-
dīgiem dzinējiem, ne tikai
ūdens motocikli. “Ja tāds nopeld
garām makšķerniekam laivā, co-
pe pārtrūkst. Agrāk bija skaidrs,
kurās dienās ezerā var būt ūdens-
transporta līdzekļi, “ stāsta
Vladimirs un    piebilst, ka kon-
trolzvejā zinātnieks bijis pār-
steigts, cik Alaukstā daudz zivju.
“Protams, ir,      tikai jāmāk no-
ķert. Man ir ezerā murds, bet la-
bāk tomēr patīk pasēdēt ar mak-
šķeri,” teic Vladimirs un uzsver:
“Ar kaimiņiem gaidām, ko bied-
rība piedāvās, tad varēs vērtēt.
Svarīgi, kas būs liegts. Jācer, ka
noteikumi nebūs tādi, ka atliks
vien brīnīties,” saka makšķer-
nieks. q

Cer, 
ka nebūs 
jābrīnās

Hugo duksis alauksta 
krastā, “roznēnos”, dzīvo
jau vairāk nekā 40 gadu.
Viņš savulaik bija
Vecpiebalgas pašvaldības 
izpilddirektors, tagad viesu
namā uzņem atpūtniekus.
Vecpiebaldzēns esot 
dzirdējis, ka tagad
alaukstu apsaimnieko 
biedrība.

“Pirms kaut ko darīt, vaja-
dzēja aprunāties ar tiem, kuri
dzīvo ezeru krastā, aktīviem
makšķerniekiem. Ja ar viņiem
nebūs kontakta, būs grūti ko iz-
darīt, viņi var palīdzēt. Nav    gan
manīts, ka kaut kas tiktu darīts,
patlaban katrs ezerā  dara, ko
grib,” saka H.Duksis.

Viņš pastāsta, ka tā savulaik
bija pašvaldības iniciatīva, saai-
cināt kopā ieinteresētos un pa-
šiem brīvprātīgi rūpēties par sa-
viem ezeriem. “Sanācām kopā,
izrunājāmies, sapratām, kur ir
problēmas, kas jādara, nolēmām,
ka brīvprātīgi, sabiedriskā kārtā
darīsim. Novadā bijām ap 40,
katrs pieskatīja savu ezeru, ja ra-
dās problēmas, citi devās palī-
gā,” stāsta H.Duksis un uzsver,
ka aktīvistiem tika rīkotas mācī-
bas, kuras vadīja vides inspek-
tors, lai katrs zinātu, ko drīkst
darīt, ko ne. 
Tika apstiprināti Vecpiebalgas
novada pašvaldības Saistošie no-
teikumi par ezeru      izmantoša-
nu.      Pagāja laiks, līdz noteiku-
mi tika ielāgoti, un tie, kuri vēlē-
jās atpūsties pie ezeriem, tos res-
pektēja.“Tajos bija skaidri pa-
teikts, ko    drīkst darīt ezerā, ar
kādām laivām un kad drīkst

braukt, ar kādas jaudas ūdens
motocikliem. Ja vēlējās braukt ar
lielākas jaudas, bija jāpiesakās
pašvaldībā. Noteikumos bija no-
rādīts, ka ar motorizētajiem
ūdenstransporta līdzekļiem treš-
dienās pa ezera vidu drīkst
braukt no salas uz salu, ja brauca
uz krastu, ātrums jāsamazina.
Tagad katrs brauc, kā uzskata par
pareizu,” pastāsta H.Duksis un
uzsver, ka tie ir it kā sīkumi, bet
ietekmē gan vietējo ikdienu, gan
atpūtniekus.

Bijušais izpilddirektors atce-
ras, ka peldvietu pie Alauksta
brīvdabas estrādes vēlējusies ap-
saimniekot kāda biedrība, bet tās
un pašvaldības mērķi nesaskanē-
ja. Ezeru apsaimniekošanai paš -
valdība iegādājās vairākas laivas,
kuras nodeva brīvprātīgajiem ak-
tīvistiem, lai varētu sekot, kas
notiek ezerā. Bija arī kvadricikls,
lai varētu braukt pa ezeru ziemā.

“Ikdienā uz ezera jau gadās da-
žādas ķibeles, kādam laivai no-
slāpst motors, kāds netiek krastā,
zināja, kam lūgt palīdzību. Mūsu
telefonu numuri aizvien ir dau-
dziem, un, ja kas atgadās, zva-
na,” atklāj vecpiebaldzēns. 

H.Duksis nav pret licencēto
makšķerēšanu un atzīst, ka var-
būt būs labāka kārtība. “Vai ne-
būs mazāk makšķernieku? Kurš
kontrolēs, vai makšķerniekam  ir
licence? Kur paliks iekasētā nau-
da? Svarīgākais – lai ezeram bū-
tu kāds labums,” pārdomās dalās
vecpiebaldzēns un vērtē, ka var-
būt pašvaldībai būtu izdevīgāk,
ja ezeru apsaimniekošanu un uz-
raudzību uzticētu pašvaldības
darbiniekiem, nevis biedrībai. 
“Alauksta, tāpat citu ezeru kras-

ti, aizaug. Krastos daudz koku,
krūmu, lapas rudeņos sakrīt eze-
rā, satrūd, un aug zāles. Esmu
Alauksta    austrumu pusē, rietu-

mu vējš pavasarī krastā sanes
kaudzes ar lapām, meldriem, ne-
tīrumiem. Kur kādreiz braucu ar
laivu,    tagad    līcītis vismaz
hektāra platībā ir aizaudzis.
Jādomā, kā neļaut ezeriem aiz-
augt,” vērtē H.Duksis. q

Jauns velosipēds nav jāizdomā

Projektu finansē 
Mediju atbalsta fonds
no Latvijas valsts 
budžeta līdzekļiem

Lappusi sagatavojusi
sarmīte Feldmane

Mediju atbalsta fonda ieguldījums no
Latvijas valsts budžeta līdzekļiem. 
Par saturu atbild projekta īstenotājs 
izdevniecība SIA "Cēsu Druva”.
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